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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Dětská zastupitelstva se jihočeským městům
vyplácejí
Dětská zastupitelstva, jež
vznikla jako pokus začlenit děti do rozhodování o dění ve městě,
se jihočeským městům začínají vyplácet. Školáci, kteří se na svět
dívají svým osobitým pohledem a často jsou rozhodnější než
dospělí zastupitelé, stojí za mnoha projekty především v oblasti
čistoty životního prostředí. Dětská zastupitelstva zatím fungují
v Českých Budějovicích, Strakonicích a Táboře. Jejich členové
zastupují všechny školy v jednotlivých městech a počtem přesně
kopírují "dospělá" zastupitelstva.
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Českobudějovické dětské zastupitelstvo je v kraji nejstarší.
Podle Svatopluka Miky z odboru ochrany životního prostředí
magistrátu iniciovaly děti například několik úprav přechodů pro
chodce. Malí zastupitelé také informují radnici o nebezpečných
místech na silnicích, nepořádku ve městě a podobných problémech,
které mnozí dospělí nechávají bez povšimnutí. Město naopak jejich
prostřednictvím posílá do škol důležité informace.
Jedenadvacetičlenné dětské zastupitelstvo Strakonic trápí
především čistota města, počty odpadkových košů a otázky
životního prostředí. Na podnět dětí se město již druhým rokem
snaží upravit centrální prostranství jednotlivých čtvrtí a drobné
kapličky. Podle místostarostky Zdeňky Tomšovicové učí radnice
malé zastupitele pracovat na principech skutečného
zastupitelstva. Naopak od dětí se učí upřímnému a nezkreslenému
pohledu na svět.
Na podnět táborských dětských zastupitelů město vybudovalo
skateboardové hřiště na sídlišti Nad Lužnicí, děti ale zajímá i
stav jednotlivých škol a jejich okolí a životní prostředí ve
městě. Podle starosty Františka Dědiče berou dospělí zastupitelé
podněty dětí naprosto vážně a naopak se snaží nezklamat jejich
víru. Zastupitelské funkce pak dětem nepřinášejí jen práci: v
rámci své činnosti se například podívaly do sněmovny či Senátu.
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